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Dies: Gener: 15, 22 i 29 - Febrer: 5 i 12
A les 5 de la tarda - Teatre La Lira

Informació i reserves: Tel. 977 66 29 93

lol l’any fem cultura
Fes-te’n soci - Informa’t

www.pastoretsdelvendrell.com
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Amb l’arribada del fred, hem guardat la

faixa i la camisa a l’armari fins l’any vinent.

És el moment doncs, de fer una mirada

endarrera i repassar la trajectòria d’aquesta

temporada. No ha estat l’any que tots:

tècnica, junta i castellers, esperàvem. La

manca de castellers als assajos, la falta de

motivació i un cert desànim després

d’algunes actuacions que més val oblidar

han deixat la colla tocada. Malgrat tot, no

s’ha de caure en el pessimisme: la història

(i d’això ens en sobra) permet identificar

cicles, alts i baixos que s’allargen en el temps

i que demostren realment la fortalesa d’un

grup amb una voluntat, d’una comunitat.

La propera temporada, amb un grup de gent

jove que ha decidit agafar les regnes de la

colla, és una nova oportunitat per començar

a redreçar aquesta dinàmica negativa amb

esforç, constància, planificació i sobretot

sense presses. Cal retrobar la il·lusió i fer

pinya de nou. Continuar treballant, formant

nous castellers i afinant la canalla per créixer

sobre un bona base sòlida que ens permeti

arribar amb peu segur a les fites que ens

marquem.
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No es pot pactar

amb les dificultats
Joan Anton Coca - President dels Nens del Vendrell

Apreciats Nens del Vendrell,

No ha estat una bona temporada, no pels
resultats en sí, sinó pels estats d’ànims que
hem viscut tot l’any.

A tot casteller li agrada veure castells,
sobretot si és la seva colla qui els fa i quan
més grans, millor. Esperàvem viure un bon
any,  tots els elements estaven a favor: un
cap de colla amb experiència demostrada
al llarg de la seva carrera dins dels Nens,
una colla, on s’havia de consolidar els pi-
sos que l’any anterior havien baixat.... tot
plegat generava molta il·lusió.

Què ens ha passat?

Vam iniciar l’any amb bones expectatives
i amb un bon projecte, tal com vam veure a
Salt. Però un seguit d’esdeveniments va
trencar aquest bon començament: la Diada
d’aniversari no va ser gens lluïda, la
indecisió de la canalla durant tota la tem-
porada, l’actitud passiva i còmode de molts
castellers, la falta de presa de decisions en
moments puntuals i importants, la tècnica
afectada anímicament pels resultats. Tot
plegat ha fet que tots volguéssim posar fi a
la temporada.

Quan no es fan castells és molt difícil
tirar endavant, de treballar i sobretot de
buscar solucions.

S’ha parlat de crisis, però crec que no és
ben bé això. En les colles castelleres, hi ha
cicles i ara ens toca viure’n un de no gaire
bo.

Els membres que deixem la Junta,
marxem tocats, tristos, no era el nostre desig

deixar una herència d’aquest tipus. I, no és
que no volem assumir les nostres res-
ponsabilitats, tot el contrari, volem encara
lluitar amb més força. Sempre és bo que
quedin petits projectes sobre la taula per
desenvolupar i esperit per fer-los realitat.

Ara hi ha castellers amb noves
inquietuds.

S’ha de donar aquest pas, una junta
JOVE, que saben què és i el què significa
portar i defensar la camisa i recolzats per
uns castellers d’experiència. Cal un canvi i
cal donar un vot de confiança. Cal ser crític
i és necessari; construïm i no destruïm,
sumem i no restem, fem i no desfem. Parlem
amb la veu alta, que tothom ho sàpiga, i no
juguem a jocs que no porten enlloc. Siguem
positius i treballem tots per la mateixa cau-
sa.

És una bona oportunitat de crear un bon
ambient, de noves incorporacions, fins i tot,
de recuperació de camises “abandonades”
pel camí; ha de ser un projecte de captació
de joves, de nou vinguts, de coneguts, ....

N’estic convençut que serà un projecte
engrescador, que ens farà tornar a viure bons
moments.

Vull Agrair, de tot cor, a tota l’entitat i en
especial a la Junta sortint, com a l’entrant,
el seu suport i la seva paciència al llarg de
tota la temporada,

Visca els Nens del Vendrell!
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«Mans»: L’anonimat

del castell, en imatges

Una mostra fotogràfica
de mans castelleres al Portal del
Pardo tanca els actes de Sant
Zacaries d’aquest 2005

Els Nens van arrodonir
enguany la celebració del seu
patró, Sant Zacaries, amb l’or-
ganització d’una exposició-
homenatge a les mans anònimes
que fan possible els castells de
qualsevol colla. Del 18 de
novembre al 4 de desembre, la
sala polivalent del Portal del Pardo va acollir
l’exposició “Mans”, que aplega una
vuitantena de fotografies del sitgetà Josep
Maria Jornet.

Amb aquesta mostra, el fotògraf ret un
senzill homenatge a una de les feines més
anònimes d’un castell, però alhora una de
les més necessàries, com és fer mans a una
pinya.   El recull d’instantànies també ex-
pressa, en el seu conjunt, el veritable
significat del lema dels castellers: la força
de la pinya, el valor de la canalla, l’equilibri
del tronc i el seny de la colla.

Josep Maria Jornet ha escollit el blanc i
negre per a les imatges de l’exposició,  un
recurs que potencia la idea d’anonimat de
les mans que retrata i de les camises a les
què pertanyen.

La vuitantena de fotos que es van poder
visitar al Portal del Pardo són tan sols un
petit exemple de l’extens fons documental
que el fotògraf sitgetà ha acumulat al llarg
dels darrers 50 anys sobre temàtica
castellera. En té més de 10.000 clixés.

Amb aquesta exposició, organitzada
conjuntament pels Nens del Vendrell i el
Patronat municipal de Serveis Culturals, la
colla ha tancat els actes de Sant Zacaries
d’aquest 2005.
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Salvador Arroyo i Pere Ferrando

Les Nenes dels Nens del Vendrell:

deu anys de castells de dones

La incorporació de la dona al món
casteller apareix d’una manera incipient en
l’epoca de la renaixença castellera. La Rosita
Canela, la Montserrat Caiona i la Mª Teresa
Julivert son per a nosaltres les tres dones
pioneres; les tres primeres nenes ven-
drellenques que es vàren descalçar per pu-
jar en castells i pilars. A Valls trobem a la
Balbina Llorençona i l’ Aurora de Gavà, que
també va coronar castells amb els Nens del
Vendrell.

Però la verdadera incorporació de la
dona als castells s’ha produït en els darrers
vint-i-cinc anys.Poc a poc hem vist nenes i
dones en els troncs  i a les pinyes de la
majoria de castells, petits i grans, de les
colles actuals. Aquell tòpic de : vinga nen!,
fet per l’aficionat de plaça quant el castell
esta a punt de carregar-se ; s’ha substituit
per un . vinga nena!, per les moltes aletes i
cassoles que han coronat , coronen o s’han
fet enrrera a l’hora de fer els castells a plaça.

La nostra colla no ha restat aliena a tot
aquest procés , com ja no va estar-ho en els
seus orígens, i així és que noms com Andrea,
Mònica, Carme, Patri, Marta, Violeta, Susa-
na, Anna, Diana, Mª Dolors,Rebeca, Mª
Carme, Vanessa .... sonen com a sinònim
de crosses, aletes, cassoles, dosos i quarts
de castells de set i fins quints de castells de
vuit.

Però a més de tota aquesta important
aportació de la dona a la colla, les femines
dels Nens fan desde fa deu anys i en el marc
de la diada festiva de sant Zacaries  alguns
castells amb el tronc integrat exclusivament
per dones, una experiència que ja havien

iniciat l’any 1980 el gup de femines dels
Minyons de Terrassa, amb el nom de Dones
dels Minyons de Terrassa.

Aquest costum  d’aixecar castells per part
de les Nenes dels Nens, podriem dir que
s’inicía per sant Zacaries de l’any 1995,
quan les femines de la colla van aconseguir
carregar el tres de sis. Any rera any i en el
marc de la diada de la colla les dones
castelleres vendrellenques han anat aixecant
castells de sis dins la tradicional actuació
del migdia a la plaça Vella.

L’any 2003 les Nenes actuen per prime-
ra vegada soles, en una actuació separada
de la habitual diada de la plaça Vella. Es
tracta d’una actuació realitzada a la Ram-
bla durant la vigilia de sant Zacaries, en que
les dones de la colla realitzen , no ja un
castell sinó tota una actuació de castells de
sis. Van uniformades amb camises vermelles
i amb un cartell blanc amb les lletres NE-
NES, cosit a l’esquena. Com el recordat
cartell amb les lletres VENDRELL  que la
colla portava a les camises dels anys setanta
del segle XX.

Hem intentat recollir en la taula que
acompanya a aquestes ratlles els castells que
les nenes dels Nens han anat assolin en
aquestes deu temporades. A cop d’ull
s’observa clarament, que si bé en les
primeres diades s’anoten l’enlairament d’un
sol castell, en els dos darrers sant Zacaries
hi ha ja una actuació amb un mínim de tres
castells de sis.
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Nord, 3 - Tel. 977 660 809 - EL VENDRELL

Cinc de sis de les

Nenes del Vendrell.

Sant Zacaries 2003

CASTELLS DE DONES
Any data p.4 3d6 3d6sot. 4d6 4d6 a. 5d6

1995 3-12 C

1996 3-11 id/ D

1997 9-11 D

1998 8-11 D

1999 7-11 2D i

2000 5-11 D

2001 4-11 D

2002 10-11 D id D

2003 15-11 3D D D D

2004 16-11 3D D

2004 17-11 D D D
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El Vendrell,
Fira de Santa Teresa.

Aquest any la Fira de Santa Teresa es
presentava com l’última oportunitat
d’afrontar la gamma alta de set.
Malauradament, la torre es va presentar
massa verda als assajos i vam acudir a la
plaça Vella amb la torre descartada. En canvi
era imperatiu fer el cinc de set, ja que encara
no l’havíem provat enguany.

En primera ronda es va descarregar un
bonic quatre de set amb l’agulla, tot just el
tercer de la temporada. En segona, es va
atacar la principal aposta de la diada: el cinc
de set. En un primer intent es va desmuntar
amb tot el pom a dalt però impossibilitat
per traspassar, de manera que va haver de
ser al segon intent (i ballant la baixada) que
es va descarregar. Semblava que podriem
completar la millor actuació de l’any
acabant amb un tres de set però finalment
no va poder ser. Després de dos intents
desmuntats, i amb la ràbia de no haver pogut
completar del tot bé la diada, es va decidir
acabar amb un pilar de cinc.

A plaça també van actuar, com ja és
tradició, la Colla Jove dels Xiquets de Valls i
la Jove de Tarragona. Els primers van oferir
un clavat cinc de vuit però no van poder
amb el castell de nou. I els tarragonins van
completar una gran diada amb el cinc i la
torre de vuit com a castells destacats.

A plaça
Crònica de les últimes actuacions

Quatre de set amb l’agulla per la Fira.

Primer cinc

de set de la

temporada

per la Fira

Una altre instantània del cinc de set de la Fira.



9

ROBA DE CASA   -   CORTINES   -    TEIXITS
CONFECCIÓ PER A HOME   -  VESTUARI PROFESSIONAL

Plaça Nova, 17
Tel. 977 66 02 66

43700 EL VENDRELL
(Tarragona)

Reus, 30 d’octubre.
25a Diada dels Xiquets
de Reus.

Després de la Fira, el volum de gent els
assajos disminueix encara més i la diada de
Reus es presentava com una incògnita. A la
plaça del Mercadal i al costat dels anfitrions,
els Xiquets de Reus, vam tenir lloc la diada
amb un to força festiu i distès. La veritat és
que la diada va ser molt ràpida i fluida, i la
canalla va anar per feina. En primer ronda
es va descarregar un paradíssim tres de set i
en segona (i gràcies a les mans del Xiquets)
un quatre de set. En tercera ronda es va optar
per la torre de sis i per acabar es va decidir
provar el pilar de sis. Aquest cop la canalla
semblava decidida però, amb l’aleta iniciant
la pujada, el segon va començar a virar
lateralment i va decidir desmuntar-lo. Es va
acabar amb un pilar de cinc.

Tres de set a Reus. Torre de sis a Reus

Quatre de set a Reus.
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El Vendrell.
Sant Zacaries

I finalment va arribar Sant Zacaries i la
cloenda de la temporada. Al marge de totes
les activitats que es van organitzar pel cap
de setmana, el diumenge es va actuar a la
plaça Vella. Abans s’havien fet els
tradicionals pilars en homenatge a en Jan
Julivert i a Missa. Com cada Sant Zacaries,
es va donar oportunitat als castellers no
habituals, tot en un marca força distès i
festiu. En primera ronda, es va fer l’únic
castell de set de la diada: el tres de set. A
continuació es van fer un quatre de sis amb
l’agulla, un quatre de sis i una torre de sis.
Finalment, i després de les sensacions del
pilar a Reus, es va decidir provar per última
vegada el pilar de sis. Aquest cop com en la
majoria d’anteriors, la indecisió de l’aleta
el va fer desmuntar. Tot seguit es va
descarregar el mateix pilar amb el segon a
terra. En acabar l’actuació tota la colla es
va desplaçar al restaurant Xaloquell on es
va fer el dinar de clausura de la temporada,
acompanyat dels ja tradicionals pilars variats
a l’entrada del restaurant.

Torre de sis per Sant Zacaries

Intent desmuntat de pilar de sis

per Sant Zacaries
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PLAÇA JAUME I, 5

TELF. 977 66 16 00

E L  V E N D R E L L

Quatre de sis amb l’agulla per

Sant Zacaries
Tres de set per Sant Zacaries.
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Castellers Nens del Vendrell

Temporada 2005

DESCARREGAT CARREGAT INTENT INTENT DESMUNTAT

Pde4 10

Pde4 cam 2

Pde4 s 12

Pde5 15 1

Pde6 4

2de6 14

2de7

3de6 2

3de7 8 2

4de6 2

4de6a 10

4de7 5

4de7a 3

5de6 1 1

5de7 1 1

Font: Base de dades castellera interactiva, ‘http://www.collajove.com’ WEB CASTELLER DE LA COLLA JOVE XIQUETS DE TARRAGONA
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A r m e n g o l

S  a  l  v  a  d  ó
I   n   m   o   b   i   l   i   a   r   i   a

Ctra. de la Bisbal, 36

LE-43712 Llorenç del Penedés (T)

www.armengol-salvado.com

Tel. 977 67 89 96 · 977 67 77 95

Fax: 977 67 76 53

armengol-salvado@armengol-salvado..com

• 2 botigues al Vendrell •
Ctra. de Valls, 80 · P

Tel. i Fax: 977 66 30 15
C/ dels Cafès, 15 · Tel. 977 66 03 88

Picnic@detallsport.es
EL VENDRELL

TOTA LA MODA ESPORTIVA

T A R D O R -H I V E R N

AL TEU ABAST! ! ! !
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S A N T  Z A C A R I E S  2 0 0 5
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dinàmic, agr ess iu . . .
Quin és el meu per f i l d ’ inverso r?

Conser vador, prudent ,
d inàmic, agr ess iu . . .

Quin és el meu per f i l d ’ inverso r?

Conser vador, prudent ,
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La veu dels Nens
Quina puntuació li donaries a la temporada castellera dels Nens del Vendrell?

Un set, perquè amb la gent que teníem hem fet bons castells.
Mar Calvet

Un aprovadet, perquè hem mantingut la colla amb castells de
set, tot i que no hem pogut assolir la torre de set .

Sebastià Ràfols

Un aprovat, perquè vàrem començar bé, però s’ha evolucionat
molt poc, però l’hem acabat molt més dignament dels que es
pensava.

Montse García

Un sis, perquè no hem assolit els objectius que hauria de tenir
la nostra colla per qualitat i història.

Iván  Sánchez

Un cinc i mig, perquè amb la gent que som s’ha fet prou, tot i
que potser podríem haver fet una miqueta més.

Rodrigo Sánchez

Un dos o un tres, no s’ha assolit cap objectius que s’havien
plantejat. Ni la torre de set, ni un esquema del que podria ser

un quatre de vuit, ni una canalla amb confiança per pujar.

Francesc  «Cisco» Guardiola

Un cinc o un sis als que han anat cada sortida a fer castells i als
aficionats dels Vendrell un zero.

Francisco  Córdoba «Pisco»

Un sis pels intents del pilar de sis.
Jordi  Moreno
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No l’aprovaria perquè no s’han assolit cap dels objectius
previstos, ni el nivell de la temporada passada.

Maria  Vall

Un suspens, perquè ha anat bastant malament i
la canalla no ha estat gaire fina.

Mònica  Solé

Un tres, perquè no hem sabut motivar els castellers i hem acabat perdent a
mitja colla, i si no ens recuperem l’any que ve passarà el mateix. Hem de fer
coses per a que la gent torni a venir a fer castells.

Basilio  Pérez

Un vuit, perquè al principi no anava bé, però poc a poc s’ha
anat refent.

Joan  Fontanals

Un cinc pelat en global, però si parlem dels objectius podem
parlar de un sis perquè no eren gaire ambiciosos, i fins que no
fem el quatre de vuit no estarem al nostre lloc.

Joan  Miró

Un sis, perquè es podien haver fet més coses del que s’ha fet i,
a més, ha faltat motivació.

Antonio  Casi

Un set, perquè no s’ha vist gaire cosa grossa. I amb els que hi
érem tampoc es podia fer més.

Anton  Juncosa «Junqui»

Un cinc, perquè hem treballat molt malgrat que no hem
obtingut bons resultats.

Alba  Vinyes

Un set, perquè no ha vingut molta gent i no es podia fer més
David  Sánchez
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Centre de Golf El Vendrell

Camp de golf de 18 forats

Escola de golf

Camp de pràctiques il·luminat

Lloguer de pals i carretó

Vestidors

Bar-restaurant

Botiga

Ctra. C-31 km. 136.5 del Vendrell a Calafell

EL VENDRELL (Tarragona)

Tel./Fax 977 66 80 31

e-mail : golfvendrell@hotmal.com

EL NOSTRE NOM
T’HO DIU TOT.

VINE I GUADEIX DELS
DIFERENTS AMBIENTS

Plaça Orient, 4 - 43700 El Vendrell -  Tel   977  66 27 42
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Paraula de Nen
RAFEL GÜIXENS FERNÁNDEZ

En Rafel va néixer al Vendrell el 31
de maig de 1958. Forma part d’una família
castellera de pro i des de fa una bona pila
d’anys és casteller en actiu de la colla. El
Rafel, com la majoria de castellers que no
es veuen a les fotos, no és gaire conegut,
però ha estat una peça clau en la història
recent de la colla, tant per la seva
participació sota d’algunes de les
estructures emblemàtiques, com per la
feina que ha fet als despatxos per a que la
colla tirés endavant.

Quin és el teu primer record

casteller?

De canalla a casa sempre havíem viscut
els castells. En part per afinitat familiar. El
meu tiet, el Marcel·lí Güixens, és el què en
diríem un casteller il·lustre. Va ser cap de
colla i ha format part de la colla molts anys.
Jo de petit sempre anava a les actuacions
més assenyalades: la Festa Major i Fira. Així
que el cuquet ja em rondava.

Quina imatge tenies del teu tiet?

Jo el recordo fent d’agulla. Jo estava molt
orgullós que el meu tiet fos membre de la
colla. Després, un cop em vaig decidir a
ser casteller, ja l’he tingut de cap de colla.

Com va ser això d’entrar a la colla

com a casteller?

No vaig entrar fins l’any noranta-sis. El
Cisco Guardiola, que treballa amb mi,
estava a la Junta i  m’anava picant, fins que
un dia em vaig presentar a un assaig a la
plaça vella.  He estat a la colla des d’aquell
moment fins ara.

Des de fora, com veies la colla?

Quan era canalla, allò era el màxim, i si
en parlo d’èpoques més recents, es tractava
d’una colla amb una davallada important a
la que havia entrat gent jove amb ganes de
fer castells. Era l’etapa en la que s’havien
fet un munt d’intents de quatre de vuit i es
pensava que això podia revifar, la qual cosa
em va animar per implicar-me amb la colla.

Quines sensacions vas tenir el

primer assaig?

Més o menys ja sabia com anava el tema.
Recordo que vaig arribar a plaça i com que
ja coneixia gent, vaig parlar amb uns i altres.
Allò típic: “Què tal? Què fas per aquí? Doncs
mira, a veure si m’enganxo”. I quan dius
això estàs perdut, ja hi ets.
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Quin ambient hi havia en aquell

temps?

Tant de bo es respirés ara aquell ambient!
Hi havia moltes ganes de fer, hi havia molta
gent. No com ara que hi ha un ambient molt
fred.

Perquè creus que s’ha produït

aquesta involució?

La gent s’ha anat desencantant i ha anat
marxant. Al no aconseguir les fites
proposades (quatre de vuit, tres de vuit) ja
no volen fer castells perquè també ja no
poden estar a carro guanyador.

I que creus que hauria de passar

per a que la cosa canviés?

Hi ha una cosa important. Tenim poca
gent jove i l’entrada d’una bona colla de
vint-i-cinc o trenta joves seria clau per
millorar. Avui en dia el jovent potser s’estima
més fer altres coses abans que castells. No
sé com s’hauria de fer per aconseguir-la,
perquè més activitats per aconseguir captar
nous castellers potser són difícils de fer, i ja
en veieu el resultats.

Tornant als teus inicis a la colla,

com van ser els teus primers assajos

i actuacions?

Doncs no vaig trigar gaire en parar un
castell. Els primer dies estava a l’últim cordó.
Després, terceres mans, segones mans. I al
mes ja vaig fer va ser de contrafort.

I amb qui treballaves de

contrafort?

Normalment amb el “Ferre”, a les torres
de set i els quatres de vuit.

Hi eres de contrafort amb el

primer quatre vuit?

I tant! Era el del concurs de Tarragona,
però amb el Paco de baix, i el de la Fira

amb el “Ferre”.

I pateixen molt els contraforts?

No. Pateixen més els baixos.

Com va anar això de fer de baix?

Un dia el Pascual em va preguntar si
m’atrevia a fer de baix. Vaig provar, no em
vaig queixar i ja està. Es pateix relativament.
A part del pes que portes, és més una qüestió
de concentració, de no posar-te nerviós, que
cap altra cosa. El pes el sents quan et puja
el segon i el terç, després ja no sents més
pes. I si el castell va bé, ni ho notes.

Un baix té un bon equip de

persones al seu voltant...

El més important són les crosses. Recordo
una Festa Major, que en un cinc de set va
marxar una crossa. Es va posar nerviós i es
va escapolir amb el castell ja muntat. Duia
el “Junqui” a sobre i li demanava que no
em carregués per aquell costat, però tot i
amb això...(riu)

És el castell en el que has patit

més?

No, el pitjor va ser un tres de set a
Calafell. No sé per quin motiu em va agafar
una sensació d’ofec amb tot el castell a dalt.
Fins al punt, que van haver de passar dies
fins que vaig parar un altre castell. Va ser
una qüestió psicològica i res més, però ho
vaig passar molt malament. El castell anava
bé. Recordo que el Xavier Inglés anava
d’agulla i m’intentava tranquil·litzar dient-
me que respirés fort i tranquil. Després vaig
tenir por durant un temps que em tornés a
passar, però no s’ha repetit.

Per cert, quin ambient es viu al peu

del castell?

Tothom hauria d’estar per la feina, però
moltes vegades se sent xerrar...
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Es cert, moltes vegades no s’escolta a qui
s’hauria d’escoltar. Quan el castell va
malament, tot són crits i bufecs, i si va bé,
doncs parles i fas broma.

Hi ha baixos que tenen unes

preferències molt determinades per

designar el seu equip, tu ets

d’aquests?

Personalment no tinc gaires manies. Ara
bé, jo crec que cada baix hauria de tenir un
equip de reforç fix.

I això no es possible a la nostra

colla?

Durant un temps vaig formar part de
l’equip de pinyes i ho vàrem intentar, i no
ens en sortíem. Quan no faltava un, faltava
un altre, i havíem d’improvisar molt.

I has provat les alçades?

Ui, això si que no. Vaig provar a Sant
Cugat Sesrovires, durant una cercavila, a fer
un pilar de quatre de segon. I tenia un
vertigen...(riu)

Deies abans que també has

format part de la Junta, com ha estat

això?

Vaig entrar el dos mil com a tresorer. El
Pascual em va dir de fer-ho. La predisposició
hi era i... vinga! Era el temps de les obres
del local nou, i també em va tocar portar
els números de les obres. Havíem de
controlar que no es passessin amb les
despeses per evitar que no hi hagués un
desfàs. Desprès vaig passar a la tècnica,
perquè ja no tenia tant de temps per fer
gestions i, en canvi, com que venia als
assajos i m’agradaven les qüestions
tècniques, vaig acceptar l’oferta que em va
fer el Coca.

Com veus el futur de la colla?

Si no hi ha un canvi generacional, doncs
el veig malament. Han de ser gent que
tinguin ganes d’agafar la colla. Que
t’empentin cap endavant. Si això no passa,
en un parell d’any la colla desapareixerà.
Potser sóc massa pessimista, però ho veig
així. A més tenim un problema afegit. Crec
que a la gent del Vendrell en realitat no els
hi agrada els castells, perquè en compte de
venir a donar-te un cop de mà, tot i que els
veus a altres places, només et critiquen. I es
clar, quan un fa el que poc sense aquest
recolzament i sent això, se’t queda una cara
de... no saber que dir.

A banda de ser casteller militant,

ets també aficionat de plaça?

Sí, acostumo anar a diverses places.
L’altra dia, per Tots Sants, hi havia més gent
del Vendrell a Vilafranca que no pas a Reus,
on vam actuar uns dies abans. És que fins i
tot coneixen els noms dels castellers d’altres
colles i les seves posicions, i no tenen ni
idea del que passa realment a la colla del
seu poble. Això em fa pensar que aquesta
gent, en realitat, no s’estimen els Nens del
Vendrell.

I tu creus que si desapareguessin

els Nens i actuessin altres colles a la

diada de Festa Major o la de la Fira,

passaria el mateix, es a dir, tindríem

una plaça mig buida?

Jo crec que sí. Veurien un parell de
castells i cap a casa. Com es fa ara.

Canviem de tema, quin és el

moment més feliç que has viscut com

a casteller?

Quan vaig parar el quatre de vuit que
vam descarregar el 2001 a la diada de Sant
Zacaries. A més a més, no vaig notar res.
Recordo que feia conya amb l’Alfonsito, que
el portava de crossa.
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I el més trist?

Em va saber molt de greu que aquest any
per a la Diada de l’aniversari no féssim cap
castell. Va ser un fet terrible, que ens ha
marcat la resta de la temporada. També va
ser molt dur aquell intent de tres de vuit a
la Festa Major del 1997, que ja el vaig parar
a l’assaig. Aquell dia ja el veiem fet i després
a plaça no vam arribar a posar quints. Va
ser una gran decepció. Si s’hagués fet aquell
castell, potser ara parlaríem d’una altra
situació a la colla.

I una diada especial?

Recordo una diada d’homenatge a l’Emili
Miró a Terrassa que vàrem fer el cinc de set,
la torre de set i tres de set aixecat per sota.
Tot a la primera! Va ser una diada rodona.
També recordo especialment la diada del
concurs que vàrem carregar el quatre de
vuit.

Una plaça castellera...

La plaça vella. Sense dubte. És una plaça
que ens imposa molt. Anem molt nerviosos.

La teva diada ideal.

Torre de set, quatre de vuit, tres de vuit i
pilar de sis.

Si no existissin els Nens del

Vendrell...

No existirien els castells, almenys per a
mi. No ho sé, una colla que em cau
simpàtica és els Bordegassos de Vilanova o
la Jove de Tarragona. També m’agrada la
Vella, però no faria mai castells amb ells.
També tinc bons amics als Minyons de
l’Arboç.

Quin és el castells que més t’ha

impressionat?

A mi el que més m’ha agradat és el quatre
de nou sense folre. Prefereixo els castells
sense folres.

Si haguessis de convèncer a un

amic per venir a fer castells, que li

diries?

Que ens ho passem bé. Hi ha molt bon
ambient i es fa colla. Fas amistats.

Que creus que et queda per fer a

la colla?

Parar un pilar. Soc massa alt i encara no
m’han deixat parar-ne cap.



24

EMPRESES COL.LABORADORES:

• FOTOGRAFIA GÜIXENS

• FARMÀCIA GENESCÀ

• ei TWO

• AGATHA VIATGES

• AUTOCARS POCH S.A.

• BAR RESTAURANT NENS DEL VENDRELL

• J. ESVERTIT, CORREDURIA

  D’ ASSEGURANCES S.L.

• J. MILA S.A.

• MOBLES CIBPSA S.L.

• RESTAURANT XALOQUELL S. L.

• DOLOMIAS JUNCOSA S.A.

• BAR MONTSERRAT

• PUERTAS MORENO

• VIATGES AVASA/ABELUX
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La camisa

     més turista

Les famílies Llorens i
Sanchéz van aprofitar la
seva visita al Parc Nacional
d’Aigüestortes per lluir la
samarreta. Petits i grans no
perden l’ocasió de fer
colla!

Els germans Santó ens
envien aquestes fotos des
de Malàisia on van lluir la
samarreta dels Nens sota
l’aigua, fent submarinisme.
A més, no van deixar passar
l’ocasió per fer nous
fitxatges!
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SALONS
ESPECIALS

PER A
BANQUETS

RESTAURANT

Cantàbric, 10  •  Tel. 977 68 08 19  •  Fax: 977 68 26 35 - 43880 Sant Salvador de Mar (El Vendrell)

www.restaurantxaloquell.com - info@restaurantxaloquell.com

SALONS
ESPECIALS

PER A
BANQUETS

CUINA
MARINERA
CUINA
MARINERA



28

Apartat de correus, 197

Tel. 977 660 240

Fax: 977 660 281

EL VENDRELL

E-mail: autpoch@teleline.es

Sempre

    al costat

         
 dels Nens


